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• Európát tőkeerős cégek várják 

Mégis a Piclcé a Riitga Rt. 

Dunántúli hídfőállás. Pick márkaáruház Révfülöpön. (DM/DV-fotó) 

Qwmssi 
Bábeltévé 

Gőzerővel kampányol a Magyar Televízió. Új arcu-
lat fogadta az embert ősszel, néhány napja pedig a 

legismertebb bemondók, egymás szavába öltve köszön-
tik a nézőt, s köszönik buzgón neki az (ön)rek-
lámetüdben, hogy ezt a csatornát választotta. Vége 
ugyanis a monopóliumnak, már csak egyetlen nap és 
indulnak a kereskedelmi adók. A közszolgálati tévé ag-
godalma pedig nem véletlen, hiszen Csehországban két 
éve az amerikai tőkéből induló kereskedelmi tévé való-
sággal letarolta a reklámpiacot, a nézők kétharmada 
pedig habozás nélkül átállt a friss szórakoztató műsor-
ra. Igyekeznek minden elképzelhető csáberőt bevetni a 
most startoló hazai kereskedelmi műsorok is, kiderül ez 
már a névválasztásból is. Egyikük a műholdas csator-
nák világában védjegynek számító RTL Klub nevet vá-
lasztotta, míg az MTM-SBS társaság nemes egy-
szerűséggel TV2-nek nevezi programját. Érdemes ez 
utóbbinál egy pillanatra megállni, hiszen lesz még 
ebből kavarodás. Néző legyen a talpán, aki első hallás-
ra meg tudja majd különböztetni az MTV 2-t a TV2-től. 

Természetesen nem véletlenről van szó, emlékezzünk 
csak, néhány éve keményen küzdött egymással az A3 és 
a TV3 nevű kereskedelmi tévé, sőt, akadt még egy tár-
suk, a kérészéletű TV4. A számok fontosak, a nézettsé-
get vagy a rangsorban lévő helyet is szimbolizálhatják, 
így a TV2 név már önmagában is forintmilliárdokat je-
lenthet a reklámtorta szeletelésénél és nézőmilliókat a 
képernyők előtt. 

M ert a nagy versenyben hiába lesz kereskedelmi 
TV2 és közszolgálati MTV2, utóbbit adását csak 

műholdvevő parabolaantennával lehet venni. Márpedig 
ezzel a lépéssel a legbőszebb becslések szerint is a la-
kosság egyharmadát kizárták a közszolgálati adásból, 
így a bábeltévé nevű flúgosfutamból biztos, hogy a ke-
reskedelmi televízió kerül ki győztesen - akármilyen is 
lesz a műsora. 

• MTM-SBS - kábelszövetségek 

Megállapodás 
a sugárzásról 

Küldöttgyűlés 
• Munkatársunktól 

A Csongrád Megyei Ag-
rárkamara hároméves tevé-
kenységét értékelte tegnapi, 
csütörtöki szegedi küldött-
gyűlésén, amelyen részt vett 
dr. Csikai Miklós, a Magyar 
Agrárkamara elnöke is. A ta-
nácskozást vezető Seres 
Gyula (a CSMAK alelnöke) 
részletesen ismerette azokat a 
feladatokat, amelyek az októ-
ber 29-ei tisztújító küldött-
gyűlés előtt állnak. A Csong-
rád Megyei Agrárkamara há-
roméves tevékenységéről 
Kovács Lajos elnök számolt 
be. Utalt arra, hogy a kamara 
3389 regisztrált taggal kezdte 
el a munkát - ma 35 ezernél 
tartanak. « 

Csúcsértekezlet 
Strasbourgban 

• Budapest (MTI) 
Horn Gyula miniszterel-

nök vezeti a magyar kor-
mánydelegációt, amely részt 
vesz az Európa Tanács tagor-
szágai állam- és kormányfői-
nek október 10-i és 11-i 
strasbourgi második csúcsér-
tekezletén. A küldöttségnek 
Kovács László külügymi-
niszter is tagja lesz. Az érte-
kezlet célja: az első, 1993-
ban Bécsben megrendezett 
találkozó óta bekövetkezett 
politikai és társadalmi válto-
zásokhoz igazodva meghatá-
rozza az Európa Tanács to-
vábbi feladatait. 

Egyezség 
a minisztériumokkal 
• Budapest (MTI) 

Egyezséget kötött a Nyug-
dí jb iz tos í tás i Alap 1998. 
költségvetés-tervezetének né-
hány vitatott pont járól a 
Nyugdíjbiztosítási Önkor-
mányzat a Pénzügyminiszté-
riummal és a Népjóléti Mi-
nisztériummal. A megállapo-
dás szerint a vegyes finanszí-
rozású nyugdíjrendszerbe át-
lépők miatti járulékhiány 20 
milliárd forint feletti összegét 
a költségvetés automatikusan 
fedezi . Megál lapodtak az 
érintettek arról is, hogy a 
költségvetési javaslatban sze-
replő 11 milliárd forintos va-
gyonértékesítés helyett csak 
ennek 50 százaléka eladására 
vonatkozik majd törvényi kö-
telezettség. 

Torgyán 
visszafogott 

• Budapest (MTI) 
Nincs Maczó Ágnes-ügy -

jelentette ki Torgyán József 
újságírói kérdésre válaszolva 
az FKGP országgyűlési kép-
viselőcsoportjának csütörtöki 
sajtótájékoztatóján. A frakció-
vezető-pártelnök a párt leg-
felsőbb testületeinek érvény-
ben lévő határozataira hivat-
kozva elzárkózott attól, hogy 
az FKGP belső ügyeiről nyi-
latkozzon, így még az alel-
nök leváltásának tényét sem 
volt hajlandó megerősíteni. 

Szeptemberi 
munkaerőpiac 

• Budapest (MTI) 
Egy év alatt 42 ezer 500 

fővel csökkent Magyarorszá-
gon a regisztrált munkanél-
küliek száma - szerepel a 
Munkaügyi Minisztérium tá-
jékoztatójában. A közlemény 
szerint a kilencedik hónap 
végén 458 ezer 600 munka-
nélkülit tartottak nyilván a 
munkaügyi központok kiren-
deltségein, ami 4400 fővel 
kevesebb az augusztusi ada-
toknál. 

Az ÁPV Rt. Igazgató-
ságának 1997. szeptem-
ber 17-i határozata ér-
telmében a Ringa Hús-
ipari Rt. immáron máso-
dik privatizációs pályá-
zatának nyertese az a 
Győri Húsipari Konzorci-
um lett, amelynek tagja 
a Pick Szeged Rt. Ezzel a 
lépéssel a Pick csoport 
újabb céggel bővült. 

A Ringa Rt. részvényei-
nek megvásárlására két, kö-
zel azonos tartalmú ajánlat 
é rkezet t . Az igazgatóság 
azért döntött a Pick vezette 
Győri Húsipari Konzorcium 
mellett, mert hosszú távon 
kedvezőbb üzleti tervet tu-
dott felmutatni, és több be-
szállító cég (mintegy 30) 
szerepel a konzorciumban a 
másik ajánlathoz képest. A 
részletekről Vámosi Luká-
csot, a Pick Szeged Rt. gaz-
dasági igazgatóját kérdeztük. 

• A Pick Rt. egyszer már 
„ringbe szállt" a Ringó-
ért, másodszorra meg is 
nyerte. Hogy követték 
egymást az események? 
- A győri székhelyű Rin-

ga Húsipari Rt. volt az utolsó 
nagyvállalat a hazai húsipar-
ban, amely még privatizálás-
ra várt. Amikor először hir-
dette meg az ÁPV Rt., csak a 

A tervezettnél jóval 
több időt igénylő zárt 
üléssel kezdődött teg-
nap délelőtt a megyei 
közgyűlés a Rákóczi téri 
székházban. Sőt: a kép-
viselőknek nem sikerült 
gyors és főként végleges 
döntéseket hozni. Ku-
darcba fulladt a szegedi 
Móra Ferenc Múzeum új 
igazgatójának megvá-
lasztása és később dön-
tenek a makói kórház 
tulajdonlásával kapcso-
latos kérdésről is. 

Az október e l se jéve l 
nyugállományba vonult dr. 
Trogmayer Ottó múzeum-
igazgató utódát kellett volna 
megválasztania tegnap a gré-
mium tagjainak. A Csongrád 
Megyei Múzeumok Igazga-
tóságának élére azonban - a 
szükséges 21 igen szavazat 
hiányában - a négy pályázó 
egyikét sem sikerült kine-
vezni . Miután pedig ki-
mondták a titkos szavazás 
eredménytelenségét, egyet-

részvények 51 százalékát kí-
nálta eladásra, de ugyanaz a 
két pályázó jelentkezett érte, 
mint a második fordulóban. 
Az első pályázatot azonban 
az ÁPV Rt. érvénytelenítette. 
Másodszorra már a részvé-
nyek 85 százalékára lehetett 
pályázni - a csomag értéke 
701 millió forint volt - , vala-
mint je len tkezni az ÁPV 
Rt.-t megillető 1 milliárd 203 
millió forintos követelésállo-
mányra is. A részvénycso-
mag vételára 876 mill iót 
ígértünk, a követelésállo-
mányt pedig 50 százalékos 
árfolyamon vettük meg. To-
vábbá 600 millió forintos 
tőkeemelést is vállaltunk. A 
második fordulóban a ponto-
zás során számított az, hogy 
Győri Húsipari Konzorcium 
néven összefogtuk a ter-
melőket és a szállítókat. A 
privatizációs szerződés alá-
írásához azonban még szük-
séges a Versenyhivatal jóvá-
hagyása. 

• Ezt remélhetően meg-
kapja a Pick? 
- A Pick és a Ringa közös 

kérelmet nyújtott be, hogy 
engedélyezzék a „fúziót" . 
Szerintünk nem lesz akadá-
lya a jóváhagyásnak, hiszen 
a két cég együttes piaci ré-
szesedése az élőállatok vágá-
sának számában sem éri 

értettek az igazgatói pályázat 
ismételt kiírásával, illetve 
azzal, hogy a végleges dön-
tés megszületéséig Pap Já-
nos, a múzeum gazdasági 
igazgatója irányítsa az intéz-
ményt. 

A következő megvitatásra 
váró téma szintén megosz-
totta a testületi tagokat. Dr. 
Stróbl Ferenc, a makói Dr. 
Diósszilágyi Sámuel Kórház 
és Rendelóintézet igazgató 
főorvosa ugyanis október el-
sejé től lemondot t intéz-
ményvezetői megbízatásá-
ról. Mivel az új igazgatót pá-
lyázat útján lehet kinevezni, 
ami várhatóan több hónapot 
vesz igénybe, a jelenlegi he-
lyettest, dr. Poczik Miklóst 
javasolták megbízott igazga-
tónak. A képviselők egy ré-
sze viszont - bár nem dr. 
Poczik ellen emelt szót - ki-
fogásolta, hogy Stróbl dok-
tor ilyen gyorsan megvált 
vezetői posztjától. A vita so-
rán azonban elhangzott: az 
igazgatónak ehhez joga volt, 
a testületnek pedig gondos-

majd el a 20 százalékot. A 
Pick az országban levágott 
sertések 10,2, a Ringa a 7,5 
százalékát dolgozza fel. 

• A Ringa Rt. jó vételnek 
számit? 
- A cég három üzemmel 

rendelkezik: Győrött, Kapu-
váron és Sopronban. Árbevé-
tele feleakkora, mint a Pické, 
14,7 milliárd forint. A Ringa 
nem veszteséges, de eredmé-
nye alacsony, ami hasonló a 
húsipar többi cégéhez. Ez a 
Pickre nem érvényes: árbe-
vétel-arányosan 8-10 száza-
lék körüli a nyereségünk. De 
úgy ítéljük meg, hogy két-
három év múlva a Ringa is 
eredményesebb lesz, ha nem 
is éri el a Pick szintjét. A két 
cég az exportban jól kiegé-
szíti egymást, a Ringa a ke-
leti, míg a Pick a nyugati 
piacokon erós. 

• Miért volt szükség ar-
ra, hogy a Pick csoport 
tovább terjeszkedjen? 
- A Pick a tőzsde egyik 

fontos szereplője, s mivel a 
befektetők és a részvényesek 
elvárása a töretlen fejlődés, 
ez ösztönözte a Picket a Rin-
ga megvételére. Egy tőzsdén 
lévő cég esetében általában 
két szempont a mérvadó: az 
egyik az osztalék, a másik az 
árfolyamnyereség. Osztalé-
kot nem igen fizetnek a vál-

kodni kell az intézet irányí-
tásáról. Az ülés további ré-
szében is személyi kérdésről 
esett szó, amikor dr. Lukács 
János rendőrezredes megyei 
rendőr-főkapitánnyá történt 
kinevezését véleményezték. 
A közgyűlés egyhangúlag 
tudomásul vette az országos 
rendőrfőkapitány előteijesz-
tését. 

A testület a Csongrád 
Megyei Önkormányza t 
1997. évi költségvetéséről és 
annak végrehajtásáról szóló 
rendelet módosítását, vala-
mint a jövő évi címzett tá-
mogatásokra vonatkozó ha-
tározati javaslat elfogadását 
összevontan tárgyalta meg. 
Ennek kapcsán - többek kö-
zött - e lhangzot t : a köz-
gyűlés öt millióval járulna 
hozzá az ÓNTE-ben lévő ro-
tunda tetószerkezetének ja-
vításához, de tisztázni kell 
az azzal kapcsolatos hibák 
okait. A jelenlévők megtud-
ták azt is, hogy a kormány 
1998-ban csak az óföldeáki 
idősek otthonának - konyha 

lalatok, hiszen nem veszik ki 
a pénzt a termelésből. Az ár-
folyamnyereség viszont függ 
attól, hogy az illető cég hogy 
gyarapodik, terjeszkedik. 

• Mik a következő lépé-
sek a Ringónál? 
- Az átszervezés, amely 

akár két-három évig is eltart-
hat. Hogy a vállalkozást nye-
reségessé tegyük, azt a tulaj-
donosaink kőkeményen el-
várják tőlünk, hiszen a be-
fektetésnek meg kell térül-
nie. A Ringánál j e len leg 
1740-en dolgoznak. Szer-
ződésben vállaltuk, hogy je-
lentős létszámleépítésre nem 
kerül sor az első időszakban. 

• A Pick Rt. eddig is a 
legnagyobb és legeredmé-
nyesebb hazai húsipari 
cég volt. Ezzel a lépéssel 
tovább erősödött. Nem 
félnek a hatalmas mére-
tektől? 
- Itthon a Pick nagyválla-

latnak számít: a Figyelő 200-
as toplistája alapján a feldol-
gozóipar 18. legnagyobb cé-
ge. Európai viszonylatban 
már nem sorolható a nagyok 
közé. Elemi érdekünk, hogy 
az EU-csatlakozásig tőkeerős 
cégek jöjjenek létre, amelyek 
fölveszik a versenyt a nyuga-
ti versenytársakkal. 

Faketa Klára 

és 60 férőhelyes pavilon lé-
tesítésére - , illetve a szegedi 
vár r ekons t rukc ió já ra ad 
címzett támogatást. 

A megyei önkormányzat 
ugyanakkor évek óta sikerte-
lenül pályázik az egészség-
ügyi intézményeinek fejlesz-
tését elősegítő támogatás el-
nyerésére, pedig a halasztha-
tatlan rekonstrukciós beru-
házásokat, a műszervásárlá-
sokat önerőből képte len 
megoldani. Ezért kezdemé-
nyezi a testület, hogy a kor-
mány vizsgálja felül a közle-
ményben foglaltakat. Ezzel 
összhangban pedig vala-
mennyi megyei beruházás 
címzett támogatási pályáza-
tát benyújtják november 14-
éig. Ennek kapcsán viszont 
felvetődött, hogy Makó kap-
ja vissza a kórház tulajdon-
jogát, amelyről a város ko-
rábban lemondott. A köz-
gyűlés - hosszú vita után -
úgy döntött, hogy a követ-
kező ülésig megvizsgálják a 
vagyonátadás feltételeit. 

N. Rácz Judit 

• Budapest (MTI) 
Az MTM-SBS televízió-

tól Tolvaly Ferenc vezér-
igazgató, a Magyar Kábelte-
levíziós Hálózatok Szövetsé-
ge részéről Rajkai László el-
nök, míg a Kábeltelevízió 
Hálózat Üzemeltetők Orszá-
gos Szöve t sége nevében 
Lennert László elnök csütör-
tökön, a fővárosban aláírta 
azt a keretszerződést, amely-
nek a lap ján a két legna-
gyobb országos kábelteleví-
ziós szöve tség - való-
színűleg október 13-től - su-
gározni fogja a kereskedelmi 
TV2 műsorát. (Mint ismere-
tes, a két kábe l te lev íz iós 
szervezet az RTL Klub tele-
vízió ügyvezető igazgatójá-
val, John Harringtonnal már 
korábban megá l l apodo t t 

• Budapest (MTI) 
Az áramszolgáltatók ok-

tóber 15-ig megkapják an-
nak a 382 ezer fogyasztónak 
az adatait, akik kompenzáci-
óban részesülnek az Energia 
Alap í tvány jóvo l t ábó l -
hangzott el a csütörtöki kor-
mányülést követő sajtótájé-
koztatón. 

A kabinet Horn Gyula 
min isz te re lnök u tas í tása 
alapján vizsgálta meg az ala-
pítvány működését, azután, 
hogy Deutsch Tamás fide-
szes képviselő azzal vádolta 
a parlamentben a kuratóriu-
mot: saját céljaikra használ-
ják fel a költségvetés által 
rendelkezésükre bocsátott 
egymill iárd forintot . Kiss 
Elemér szóvivő, a Miniszter-
elnöki Hivatal közigazgatási 

erről.) Ez azt jelenti, hogy 
mintegy 1 mi l l ió 50 ezer 
háztartásban, csaknem 3 és 
fél millió emberhez jut majd 
el kábelen az újonnan induló 
kereskede lmi csa to rnák 
műsora - közölte Lennert 
László. 

Mint elmondta: a keret-
szerződés lényegében azt a 
megállapodást tartalmazza, 
hogy a két kereskedelmi te-
levízió, a TV2 és az RTL 
Klub október negyedikei, il-
letve hetedikei indulása után 
pár nappal, a két szövetség 
egyszerre kezdi el sugározni 
a csatorna műsorát. Lennert 
László szólt arról is, hogy 
október 15-éig el akatják ké-
szíteni az összes - minden 
részletre kiterjedő - egyedi 
szerződést is. 

államtitkára elmondta: ezek 
a vádak alaptalanok, és az 
sem igaz, hogy az alapítvány 
kuratór iuma ez idáig 100 
millió forintot használt fel 
működési költségként. A va-
lóságban ez az összeg 3,3 
millió forint, ami nagyrészt 
helyiségbérleti díjból és tele-
f o n s z á m l á k b ó l tevődik 
össze. 

Kari Imre országgyűlési 
képviselő, kormánymegbí-
zott közölte: a kérelmeket a 
rászorultság foka, a család 
nagysága , va lamint a fo-
gyasztási szükségletek alap-
ján értékelték. A kompenzá-
ció legkisebb összege az idei 
évre 1500 forint, maximuma 
pedig 12 ezer forint lehet, 
amit az érintettek jóváírás 
formájában kapnak meg. 

• A megyei közgyűlésen 

Személyi döntésképtelenségek 
• Tájékoztató a kormányülésről 

Energiaár-kompenzáció 


